

ES Ledergruppe (LG) (LG-møde den 26/1-2024)

26-01-2024 09:00 - 13:00

FRB7 B1-211

Mødedeltagere : Mads Græsbøll Christensen, Ove Kjeld Andersen, Gitte Lyngge , Jan Østergaard, Gert Frølund Pedersen, Petar Popovski, Preben Mogensen, Reza Tadayoni (online deltagelse)

Afbud: Rafal Wisniewski, John-Josef Leth,

Referent: Charlotte Skindbjerg Pedersen,

Indhold

Referat	1
Overblik: Noter	4
Overblik: Delte kommentarer	5

Referat

Punkt 1: 9.00 - 9.10 Godkendelse af dagsorden og forslag til fremtidige punkter.

Ingen kommentarer til dagsordenen og ingen forslag til nye punkter.

Punkt 2: 9.10- 9.30 Konferencer på ES

SKK deltog under dette punkt for at gøre LG opmærksom det økonomiske set-up ved arrangementer med deltagerbetaling. Det understreges at alle sådanne arrangementer SKAL forbi sektionernes økonomimedarbejder for at få lavet et budget og beregnet UK10-belastning, og samtidig sikre at alle moms- og skatteregler overholdes.

Hvis bare en smule af økonomien faktureres fra AAU, skal ALT omkring økonomi forbi sektionens økonomimedarbejder. Med eksterne arrangører er det muligt at donere AAU-arbejdstid, men AAU-lokaler f.eks. skal betales på markedsvilkår. **Bud på konferencer skal kort sagt håndteres som en forskningsansøgning, hvorfor der skal foreligge en godkendelse fra institutleder før et bud må afgives.**

Punkt 3: 9.30- 10.00 Navneskifte?

På seneste møde, blev det nævnt, at der kunne være interesse for et navneskifte for instituttet. Alle mødedeltagere fremkom med deres mening til et navneskifte, og nogle af pointerne var:

En sund diskussion – alle medarbejdere skal involveres – bør reflektere hvad der arbejdes med i instituttet – identitetsskabende – aftagerforhold (hvem henvender vi os til/hvem gør vi det for?) – der skal være en god grund til at skifte – historisk værdi i det nuværende navn – kort og præcist navn (et-to ord?) – ES bliver ikke "genkendt" indenfor digitalisering – skal "kunderne" høres? – navne skal fungere på både dansk og engelsk.

MGC vil undersøge om det er muligt at finde nogen til at hjælpe med at definere, hvad der kan være et godt navn – herunder evt. aftagerpanel, fonde og/eller andre. MGC kommer med oplæg til LG med den videre proces.

Punkt 4: 10.15 - 10.45 Status på opgaver i ledergruppen

Teknologidag:

PP fremlagde sit oplæg til en ES Teknologidag. Planen er at introducere vores institut indenfor et specifikt emne, som kan skifte fra år til år, hvis konceptet fungerer.

Målgruppen for dagen er firmaer og stake holders indenfor det givne emne for at præsentere instituttets kompetencer. Der skal ligeledes inviteres repræsentanter for fonde og ministerier – igen for at profilere instituttet, men også få en ide om, hvilke tendenser vi med fordel kan spille ind i.

Der var enighed om at køre videre med PP's plan. Han sender den til kommentering i LG.

Dual-Use:

JO har talt med de involverede kolleger i sektionerne og hørt om status. Der er indkaldt til et samlet møde den 15/3 sammen med Ulla Kjær Olesen fra den juridiske afdeling.

Defence:

Siden sidste møde har PM haft kontakt til flere aktører på AAU; bl.a. har PM og JMP har bidraget til rapport om Forsvarsteknologisk forskning i Danmark, og PM har afholdt møde med NFC og blevet oplyst om, at der kommer et kald i uge 8, hvor der er mulighed for at søge midler i en 30 mio. kr.-pulje til uddeling i 2024 og 2025. Mere information følger. Den 8/2 afholdes der 1 års jubilæumssymposium i KBH og PM vil sørge for, at der kommer mindst 1 ES-repræsentant. Der afholdes møde med Niels Buus på ES den 14/2.

Opgaven med særaftaler med udenlandske universiteter afventer, men der tales lidt om det på fakultetsniveau, hvor man er interesseret i bl.a. aftaler med Indien.

Punkt 5: 10.45 - 11.00 NNF-recruitment

MGC vil gerne tage dette emne op igen, da der potentielt er mange penge at hente til nye medarbejdere på adjunkt- (20 mio.), lektor- (35 mio.) og professor-niveau (50 mio.) over 7 år. Der er en lokal pulje på AAU på 140 mio. kr., så der er ikke væsentlig konkurrence på midlerne.

Med denne pulje, vil MGC gerne have LG til at overveje om ikke instituttet forpasser en chance, hvis der kun satses på at ansætte adjunkter? På Energi har man flere års erfaring med at rekruttere professorer udefra og MGC har derfor haft en dialog med instituttet om fremgangsmåden.

Der var positiv stemning overfor muligheden, men der er en række spørgsmål, der kræver afklaring, så man ikke får indledt arbejdet uden at det kan følges til dørs. For yderligere info: [Report \(novonordiskfonden.dk\)](https://www.novonordiskfonden.dk)

Punkt 6: 11.00- 11.20 Nyt fra IL og VIL x 2

OA:

Styrelsen har henvendt sig vedr. stillingsstrukturen ift. diplomingeniører og prodekanerne for TECH og ENG er derfor gået ind sagen. Der kommer mere info i løbet af foråret.

Der pågår forhandlinger på fakultetsniveau vedr. hvilke Bsc. uddannelser der (igen) kan køre på engelsk, nu hvor man fra politisk hold slækker på kravene og åbner op for flere udenlandske studerende.

MGC:

ES skal i 2025 arrangere en national rumkonference. MGC og TBA forsøger at få Innovate involveret i processen, da det ikke som sådan er en forskningskonference.

Der har været dialog med flyvevåbnet vedr. karriereudvikling, da de har brug for at kunne udbyde nogle tekniske uddannelser til deres medarbejdere, og de har nu købt ind på nogle af vores nuværende uddannelser på B.sc.- og diplom-niveau, hvor de så vil lave relevante projekter for flyvevåbnet. Summerschools bliver også en del af konceptet. Der kom på dette møde forslag om, at instituttet laver en specifik "defence-uddannelse", hvilket ikke er utænkeligt på sigt, men det skal trykprøves på en mindre skala for nuværende. Det er problematisk at lave uddannelser med et særligt optag fra landets værn.

RW har i sin egenskab af viceinstituttleder aftalt møder med alle forskningsgrupper og der planlægges et møde for alle yngre forskere på ES (postdocs og adjunkter) den 15/5, 2024. Der er også planer om en tættere monitorering af talentmassen på instituttet.

Der er nye forhandlinger i gang for placering på FRB7 i 2029, da ENG ikke overtager flere af de arealer, der først var aftalt.

MUS skal være færdig medio april, 2024. GL vil forsøge at invitere HR til at præsentere det nye MUS-koncept på kommende LG-møde.

Punkt 7: 11.20 - 12.00 Bordet rundt og evt.

RT:

Opslaget for stillingerne i KBH er gået ind i næste fase og der er short listet 14 meget egnede kandidater.

Prodekanen for udd. har været i KBH for at se på studiemiljøet og det tegner til en god dialog på området

GL:

Der har været en opsigelse fra en økonomimedarbejder og stillingen er derfor i opslag. Ansættelse af ny sektionsadministrator er næsten på plads og der forventes en udmelding i næste uge.

GFP:

Har et snarligt pre-bid møde vedr. EUCAP i 2028 med WonderfulCopenhagen.

Referatet er godkendt.

Overblik: Noter

Overblik: Delte kommentarer